
tadi, dnia 23 listopada 2016 r. 

PROTOK6t 

z posiedzeri Komisji ds. rozpatrywania wniosk6w 0 uiyczenie lokali uzytkowych organizacjom 

pozarzqdowym w dniach 2, 4, 9, 14 listopada 2016 r., powolanej Zarz'!dzeniem Nr 4009/V1I/16 

Prezydenta Miasta todzi z dnia 4 lipca 2016 r. w sprawie powolania Komisji ds. rozpatrywania 

wniosk6w 0 uiyczenie lokali uiytkowych organizacjom pozarzqdowym prowadz<lcym dzialalnosc 

pozytku pUblicznego. 

Uczestnicy posiedzenia: 

1) Przewodniczqcy: 

2) Z-ca Przewodniczqcego 

3-10) Czlonkowie: 

- lukasz Prykowski 

Pelnomocnik Prezydenta Miasta todzi 

ds. Wsp61pracy z Organizacjami Pozarzqdowymi; 

- Grzegorz Justyriski 

Dyrektor Biura ds. Partycypacji Spolecznej 

w Departamencie Komunikacji Spolecznej i Zdrowia 

Urz~du Miasta todzi; 

- Urszula Waszczyk 
przedstawiciel Biura Gospodarki 
w Departamencie Gospodarowania 

Mieszkaniowej 
Majqtkiem 

Urz~du Miasta todzi; 
- Ewa Kosmiriska 
przedstawiciel Zarzqdu Lokali Miejskich; 
- Dorota Piskorska/Marta Ignaczak 
przedstawiciel Biura ds. 
w Departamencie Architektury 
Miasta todzi; 

Rewitalizacji 
Rozwoju Urz~du 

- Artur Sk6rzak 
przedstawiciel Biura ds. Partycypacji 
w Departamencie Komunikacji Spolecznej 
Urz~du Miasta todzi; 
- Hanna Belke - Markiewicz 
przedstawiciel Wydz. 
w Departamencie 
Urz~du Miasta todzi; 
- Juliusz Kurzawa 

Spraw 

przedstawiciel Wydz. Zdrowia i Spraw 
w Departamencie Komunikacji Spolecznej 
Urz~du Miasta todzi; 
- Eliza Zi61kowska - Lewandowicz 

Spolecznej 
i Zdrowia 

Edukacji 
Spolecznych 

Spolecznych 
i Zdrowia 

przedstawiciel Miejskiego Osrodka Pomocy Spolecznej; 
- Malgorzata Szymariska 
przedstawiciel tadzkiej Rady Dzialalnosci Pozytku 

Publicznego 

- Wioletta Pawlik - Nowacka 

przedstawiciel t6dzkiej Rady Dzialalnosci Pozytku 

Publicznego 

- Marcin Wawrzyriczak 

przedstawiciel Komisji Dialogu Obywatelskiego ds. polityki 

lokalowej 

1 



W posiedzeniu Komisji brala takze udzial Pani Katarzyna Snarska, przedstawiciel Biura ds. 

Partycypacji Spoleeznej w Departameneie Komunikaeji Spoleeznej i Zdrowia Urz~du Miasta todzi jako 

osoba pelniqca obslug~ organizaeyjno-teehnicznq Komisji. 

Przebieg posiedzenia i ustalenia w dniu 2 listopada 2016 r. : 

1. Przedstawienie os6b powolanyeh do skladu Komisji. 

2. Przedstawienie podstawy prawnej konkursu i om6wienie kryteri6w oeeny wniosk6w. 

3. Rozstrzygni~cie eo do zgodnosei wniosk6w z formalnymi wymogami konkursu. 

Pierwsze posiedzenie Komisji odbylo w siedzibie UMt w sali 107B (Iista obeenosei czlonk6w 

Komisji stanowi zalqeznik nr 1.1 do niniejszego protokolu). 

Przewodniezqey dokonal prezentaeji warunk6w konkursu na uzyezenie lokali uzytkowyeh dla 

organizaeji pozarzqdowyeh. Kolejno om6wit priorytety konkursowe oraz kryteria oeeny wniosk6w. 

Konkurs ogloszony byl w trzeeh obszaraeh priorytetowyeh wynikajqeyeh z Polityki Spoleeznej 2020+ 

i dotyezyl: aktywizaeji spolecznej senior6w; wzmoenien·la kapitalu spoleeznego dziec"1 i mlodziezy 

m.in. poprzez rozw6j dzialan sluzqcych wyr6wnywaniu ich szans oraz wsparcia rodzin w trudnej 

sytuaeji zyciowej i tworzenie warunk6w do jej optymalnego funkejonowania. Przewodniezqey 

zaznaezyl, ze przy oeenie wniosk6w nalezy wziqc pod uwag~, ezy dzialania organizaeji wpisujq si~ 

bezposrednio w priorytety konkursowe, ezy stanowiq gl6wny nurt dzialania organizaeji oraz ezy 

dzialania Sq seisle kierowane do wskazanyeh w priorytetaeh grup doeelowyeh. Czlonkowie Komisji 

wypelnili oswiadezenia 0 pozostawaniu/niepozostawaniu w jakimkolwiek stosunku prawnym ani 

faktyeznym z wnioskodawcq przyst~pujqeym do konkursu w sprawie uzyezen (zalqeznik nr 2 do 

protokolu). 

Nast~pnie I(omisja rozpoez~la analiz~ formalnq zlozonyeh wniosk6w przyjmujqe za niezb~dne 

sprawdzenie na kolejnym spotkaniu stanu zaleglosei organizaeji w Zarzqdzie Lokali Miejskieh -

jednoglosnie 10 os6b za. 

Wqtpliwosc pod wzgl~dem formalnym wzbudzity zalqczniki Fundaeji Ferso (rekomendaeja 

zawierala jedynie informaej~ 0 braku zastrzezeli wobee dzialalnosci organizaeji), Stowarzyszenia 

Wsparcie Spoleezne Ja-Ty-My (rekomendaeja byla podpisana przez Rzeeznika Os6b 

Niepelnosprawnyeh, nie dyrektora kom6rki) oraz Fundacji Form Art (brak sprawozdania 

finansowego). 

Wi~kszosciq glos6w analiz~ formalnq przeszedl pozytywnie wniosek Fundaeji Ferso - 5 os6b za, 

2 przeeiw i 3 wstrzymaly si~ od glosu. Wniosek Stowarzyszenia Wsparcie Spoleezne Ja-Ty-My 10 os6b 

uznalo za prawidlowy pod wzgl~dem formalnym. W przypadku Fundaeji Form Art za przyj~ciem 

wniosku do dalszego proeedowania zaglosowaly 2 osoby, 5 bylo przeeiw i 3 wstrzymaly si~ od glosu. 

Komisja wi~kszoseiq glos6w odrzueila wi~e wniosek Fundaeji Form Art jako nie spelniajqey wymog6w 

formalnyeh. Czlonkowie Komisji uznali, ze pozostale wnioski b~dq poddane oeenie merytoryeznej na 

kolejnym posiedzeniu Komisji w dniu 4listopada. 

Po zakoliczeniu spotkania czlonkowie komisji otrzymali dragq elektronieznq prezentacj~ 

z posiedzenia dot. opisu kryteri6w oceny wniosk6w konkursowyeh i zasad oeeny merytorycznej. 

Przebieg posiedzenia i ustalenia w dniu 41istopada 2016 r. : 

Przewodniezqey przedstawil ezlonkom Komisji nast~pujqcy porz<jdek obrad: 

1. Prezentaeja wniosk6w oraz dyskusja nad nimi. 

2. punktaeja wniosk6w na Kartaeh Oeeny Merytoryeznej Wniosk6w. 
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Drugie posiedzenie Komisji odbylo w siedzibie UMt w sali 107B (Iista obecnosci czlonkow 

Komisji stanowi zalqcznik nr 1.2 do niniejszego protokolu). 

Na wst~pie Przewodniczqcy omowit Kart~ Indywidualnej Oceny Wniosku zalecajqc przy ocenie 

merytorycznej wzi~cie pod uwag~ na ile dotychczasowe jak i planowane dzialania organizacji i ich 

rezultaty wpisujq si~ w obszary priorytetowe. Przedstawiono wykaz zadluzen z Wydzialu Windykacji 

Zarzqdu Lokali Miejskich z tytulu korzystania przez organizacje pozarz.dowe z lokali gminnych. 

Czlonkowie komisji wi~kszosciq glosow (6 osob za, 1 przeciw, 2 wstrzymaly si~ od glosu) 

zdecydowali, ze ocenie merytorycznej pod dane b~d. wnioski tych organizacji, ktore nie posiadaj. 

zobowiqzan wyzszych niz kwota jednego miesi~cznego przypisu (czyli kosztow miesi~cznych oplat za 

lokal). Jednq organizacj., ktora nie spelnila tego warunku byla Fundacja Form Art, ktora zalegala 

wobec miasta z oplatami wi~kszymi niz za jeden miesiqc. 

Komisja przyst.pita do oceny merytorycznej wnioskow. Wszystkie wnioski byly szczegolowo 

omawiane i oceniane na posiedzeniu. Czlonkowie komisji mieli mozliwose zapoznania si~ z tresciq 

zgloszonych wnioskow wczesniej (byly one udost~pnione czlonkom komisji w wersji elektronicznej 

dn. 31 pazdziernika 2016 r.). Kazdy z czlonkow komisji otrzymal rowniez kart~ oceny 

z informacjami jakie elementy nalezy brae pod uwag'l punktujqc wnioski. 

Przy ocenie merytorycznej, oprocz zgodnosci z obszarami priorytetowymi konkursu, brano 

rowniei pod uwag~ zgodnose celow prowadzonych dzialan przez organizacj~ z programami 

i politykami Miasta, przyj~tymi odr~bnymi uchwalami Rady Miejskiej w todzi, oceniono 

harmonogram planowanych dzialan, efektywnose ekonomicznq i spolecznq uiyczenia oraz 

zapewnienie dost'lpnosci lokalu dla osob z niepelnosprawnosciami. 

Komisja analizowala m. in. czy prowadzone dzialania organizacji w lokalu maj. charakter 

dorazny czy systematyczny oraz na jakim poziomie zadania te realizowane byly dotychczas. Komisja 

brala pod uwag~ rowniez planowany budzet organizacji przeznaczony na dzialania w uzyczonym 

lokalu, jak i sposob przeznaczenia oszcz~dnosci z czynszu (w przypadku ew. uzyczenia). Oceniano 

rowniei prawdopodobienstwo finansowania przyszlych dzialan w lokalu w nawi.zaniu do dzialalnosci 

organizacji z lat ubieglych oraz tegorocznego planu finansowego. Komisja zwracala ponadto uwag~ 

czy i w jakim zakresie organizacja poniosla dotychczas naklady tytulem remontu lokalu 

i dostosowania go do potrzeb osob niepelnosprawnych. 

Kazdy z wnioskow oceniony zostal przez 11 czlonkow Komisji. 

Przebieg posiedzenia i ustalenia w dniu 8 listopada 2016 r. : 

Trzecie posiedzenie Komisji odbylo w siedzibie Biura ds. Rewitalizacji UMt (lista obecnosci 

czlonkow Komisji stanowi zalqcznik nr 1.3 do niniejszego protokolu). 

Przewodniczqcy przedstawit czlonkom Komisji nast~pujqcy porzqdek obrad: 

1. Zapoznanie si~ z rankingiem wnioskow po podliczeniu punktow oceny merytorycznej 

2. Wybor wnioskow do rekomendacji 0 uzyczenie lokalu uzytkowego 

Dyskutowano jaki prog przyj.e w ramach wyboru organizacji do uzyczenia sposrod tych, ktore 

osiqgn~ly punktacj~ rownq i wyiszq nii minimalne 55% ilosci punktow, zgodnie z § 4 pkt. 4 

Regulaminu pracy Komisji. 

Maksymalna liczba punktow moiliwych do zdobycia w ramach oceny merytorycznej wynosita 

30 pkt. Poszczegolne organizacje zdobyly od 26,18 pkt do 10,09 pkt. Do dalszego wyboru 

zakwalifikowalo si~ 19 wnioskow (15 organizacji). Pozostala kwestia rekomendacji liczby wnioskow 

do uiyczenia. Pani Urszula Waszczyk zwrocita szczegolnq uwag~ na lokale wynajmowane we 
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wspolnotach mieszkaniowych oraz wynajmowane w budynkach przeznaczonych do sprzedazy. 

Zaproponowano by do ewentualnej rekomendacji komisji zalqczye specyfikacj~ zawierajqc. 

informacje nt. statusu nieruchomosci. Przewodnicz.cy zaznaczyl jednak, ze w obliczu wymiernych 

korzysci spolecznych zwi.zanych z dzialalnosci. danej organizacji forma zarz.dzania nieruchomosci. 

nie powinna miee rozstrzygaj.cego znaczenia. 

W dalszej cz~sci posiedzenia dyskutowano 0 kosztach jakie poniosloby Miasto w ramach 

ewentualnych uiyczen lokali uiytkowych i bilansie wymiernych wkladow jakie organizacje wnosz. 

w realizacj~ zadan publicznych. Pani Urszula Waszczyk zaproponowala, by do kaidego 

rekomendowanego lokalu zal.czye informacje 0 tym, czy jest on w nieruchomosci wspolnoty 

mieszkaniowej oraz jakie b~d. koszty miesi~czne obci.zaj.ce Zarzqd Lokali Miejskich z tytulu 

uiyczenia lokalu. 

Probowano ustalie pulap punktowy, powyiej ktorego organizacje zakwalifikowalyby si~ do 

uiyczenia sposrod tych, ktore zdobyly 16 i wi~cej punktow. Cz~se czlonk6w zaproponowala 

rekomendacj~ dla wszystkich organizacji, kt6re osiqgn~ly minimalnq ilose punkt6w (zgodnie z 

Regulaminem 55% punkt6w i wi~cej), inni progi 25, 22 bqdz 20 pkt. 

Dlugo rozwazano rozwiqzanie, ktore byloby zasadne dla czlonk6w Komisji. Pani Hanna Belke

Markiewicz zaproponowala oszacowanie koszt6w dla Miasta jakie wiqzq si~ z uiyczeniami lokali 

organizacji, wchodzqcych w sklad wsp61not mieszkaniowych i zysk6w jakie wnoszq w ramach 

realizacji zadan. Wg niej ocena ekonomiczna utworzylaby nowy ranking. 

Wniosek Pani Hanny Belke - Markiewicz 0 przygotowanie rachunku ekonomicznego zostal 

przeglosowany - 9 os6b za, 0 przeciw, 2 osoby wstrzymaly si~. Pani Ewa Kosminska zobowiqzala si~ 

przygotowae takie dane na kolejne spotkanie Komisji, kt6re zaplanowano na 14 listopada. 

Przebieg posiedzenia i ustalenia w dniu 14 listopada 2016 r. : 

(zwarte posiedzenie Komisji odbylo w siedzibie Biura ds. Rewitalizacji UMt, 

(Iista obecnosci czlonk6w Komisji Konkursowej stanowi zalqcznik nr 1.4 do niniejszego protokolu). 

Przewodniczqcy przedstawil czlonkom Komisji nast~pujqcy porzqdek obrad: 

1. Wybor wnioskow do rekomendacji 0 uzyczenie lokalu uiytkowego 

2. Zakonczenie obrad Komisji 

Przewodniczqcy na wst~pie poinformowal, ze otrzymal z Zarzqdu Lokali Miejskich zestawienie 

kosztow wlasnych dla budynk6w wspolnot mieszkaniowych (tam gdzie gmina posiada lokale), w sklad 

kt6rych wchodzq lokale wynajmowane przez organizacje pozarz.dowe. Byly to jednak koszty w 

przeliczeniu nie na pojedyncze lokale, a na cale budynki. Oznajmil rowniei, ie na tym etapie prac 

komisji, dane 0 kosztach nie powinny miee wplywu na ksztalt rankingu, bowiem wymagaloby to 

ponownej oceny efektywnosci ekonomicznej wniosk6w, a ta zostala jui dokonana na etapie oceny 

merytorycznej. Zaznaczyl r6wniei, ii w trakcie przeprowadzania tej oceny nikt nie zglaszal 

wqtpliwosci i nie zadawal pytaii, mimo, iz kaidy uzyskal informacj~, ie ew. koszty Miasta tytulem 

uiyczenia lokalu mogq bye brane pod uwag~ przy ocenie merytorycznej. Przypomnial r6wniei, ie 

zasady konkursu nie wykluczajq z udzialu najemcow, ktorych lokale wchodzq w sklad wsp61not 

mieszkaniowych. 
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Nast~pnie Pani Urszula Waszczyk przedstawila wyliczenia koszt6w jakie ponosi gmina co 

miesiqc na rzecz wsp61not mieszkaniowych z tytulu posiadania lokali, kt6re uzytkujq organizacje 

pozarzqdowe (Iokali w budynkach wsp61not mieszkaniowych). Przedstawiono wyliczenia dla lokali 

wynajmowanych przez Fundacj~ "Dom w todzi", Mi~dzynarodowe Stowarzyszenie Pomocy StYSZ~ 

SERCE, Stowarzyszenie Samopomocowe ABAKUS, Towarzystwo Przyjaci61 Dzieci Oddzial Dzielnicowy 

t6di - Polesie. 

Przedmiotem spotkania komisji bylo w dalszym ciqgu ustalenie liczby organizacji 

rekomendowanych do uzyczenia lokalu z rankingu oceny merytorycznej wniosk6w. 

Przewodniczqcy poprosil czlonk6w komisji 0 okreslenie progu, od kt6rego b~dq 

rekomendowane wnioski wsp61mierne do punktacji. Zaproponowal wyb6r organizacji pow. 75 % 

gdzie kwalifikowaloby si~ do uzyczenia ok. 6 organizacji wzwyi. W trakcie dyskusji powr6cil temat 

rekomendacji wszystkich zakwalifikowanych w rankingu organizacji, dokonanie wyboru jednego 

najlepszego wniosku, a takie padl pomysl uniewainienia konkursu z powodu braku narz~dzia do 

dokonania wyboru. Czlonkowie komisji zaproponowali r6wniei. wyb6r organizacji oceniajqc 

ponownie ich rachunek finansowy, czy usytuowanie lokali uiytkowych w nieruchomosciach wsp61not 

mieszkaniowych. Wnioski, kt6re wyr6inialyby si~ wysokq efektywnosciq ekonomicznq dla Miasta 

bylyby w6wczas rekomendowane. Przewodniczqcy zaznaczyl jednak, i.e wszystkie kryteria oceny byly 

jui brane pod uwag~ na etapie oceny merytorycznej wniosk6w, a rozwaianie kwalifikacji lokali do 

uzyczen znajdujqcych si~ we wsp61notach mieszkaniowych nie powinno bye sprawq nadrz~dnq. 

Powr6cono do pomyslu wyboru jednej najlepszej organizacji w rankingu, kt6ry podtrzymala 

Pani Hanna Belke - Markiewicz. Caly czas czlonkowie Komisji podkreslali kwesti~ braku narz~dzi do 

rozstrzygni~cia konkursu, np. brak w Regulaminie kryterium finansowego tzw. puli na ui.yczenia, 

kt6ry to pomysl zglosil Pan Juliusz Kurzawa, czy okreslenia liczby lokali do ui.yczenia z najlepszymi 

ocenami w rankingu. Kontrowersje wzbudzal wczesniejszy pomysl ustalenia pulapu procentowego, 

od kt6rego wszystkie zakwalifikowane w ocenie organizacje mialyby szanse na ui.yczenie lokalu. 

Powr6cil temat wyboru jednej najwyi.ej punktowanej organizacji. 

Przewodniczqcy stwierdzil, ie nie jest to wyb6r efektywny dla Miasta. Ponadto zaznaczyl, i.e 

jesli czlonkowie komisji Sq zdania, i.e majq prawo zarekomendowae ui.yczenie tylko dla jednego 

lokalu, na tej samej podstawie majq prawo zarekomendowac ui.yczenie dla kilku bqdi kHkunastu 

lokali. Nie zgodzil si~, i.e komisja nie posiada narz~dzi, by zaproponowae szerszy katalog podmiot6w. 

Pan Artur Sk6rzak zaproponowal, aby jednak zarekomendowae wszystkie organizacje, kt6re 

otrzymaly minimalnq niezb~dnq Hose punkt6w. Pani Hanna Belke - Markiewicz proponowala 

kierowae si~ ocenq wagi spolecznej ich dzialan (potrzebq dla Miasta), biorqc pod uwag~, i.e jedne 

organizacje Sq mniej, inne bardziej efektywne. Podtrzymala wyb6r najwyi.ej ocenionego wniosku. 

Przewodniczqcy odni6s1 si~ do propozycji wskazujqc, i.e przynamniej 6 organizacji znajdujqcych si~ 

w rankingu zasluguje na rekomendacje. 

Poniewai. ostatecznie czlonkowie komisji zaproponowali 3 rozstrzygni~cia, przewodniczqcy 

zaproponowal przeglosowanie propozycji w dw6ch etapach. W pierwszym glosowaniu rozstrzygni~to 

czy do uzyczenia rekomendowae wszystkie wnioski, kt6re uzyskaly 55% punkt6w bqdi wi~cej, czy 

mniejszq Hose sposr6d tych wniosk6w. Wi~kszose glos6w uzyskal wariant mniejszej Hosci wniosk6w. 

Za I wariantem zaglosowaly 3 osoby, za II wariantem zaglosowaly 4 osoby, wstrzymala si~ 10soba. 

Wobec powyi.szego przewodniczqcy poddal pod glosowanie dwie pozostale propozycje -

rekomendacj~ do uzyczenia wniosk6w, kt6re otrzymaly min. 75% punkt6w w konkursie 

i rekomendacj~ ui.yczenia dla jednego, pierwszego w rankingu lokalu. 
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Za rekomendacjij dla 1 wniosku 0 najwyzszej liczbie punktow zaglosowalo 5 osob (Hanna Belke 

- Markiewicz, Urszula Waszczyk, Eliza Ziolkowska - Lewandowicz, Juliusz Kurzawa, Artur Skorzak), za 

wnioskami powyzej 75% punktow zaglosowalo 3 osoby (tukasz Prykowski, Malgorzata Szymanska, 

Dorota Piskorska). 

Tym samym Komisja zarekomendowala wniosek do uzyczenia lokalu uzytkowego Fundacji 

"Dom w todzi" z sied~ibij przy ul. Wierzbowej 13. 

Ponadto Pani Urszula Waszczyk zawnioskowala aby zarzijdzenie Nr 4009/V11/16 Prezydenta 

Miasta todzi z dnia 4 lipca 2016 r. w sprawie powolania Komisji ds. rozpatrywania wnioskow 0 

uzyczenie lokali uzytkowych organizacjom pozarzijdowym prowadzijcym bylo zmienione w zakresie 

wprowadzenia kryteriow umozliwiajijcych miarodajny i obiektywny wybor wnioskow do 

rekomendacji. 

Przewodniczijcy podzi~kowal uczestnikom za prac~ w Komisji. Na tym posiedzenie Komisji 

zakonczono. 
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